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Készült: a Művelődési, Oktatási és Sport Bizottság 2018. december 5-ei, munkaterv 

szerinti, nyílt üléséről 

 

Az ülés helye: Oroszlányi Polgármesteri Hivatal, I. emeleti tanácsterem 

 

Jelen voltak: Székely Antal elnök, Farnadi Lászlóné, Jugovics József, dr. Mátics István, 

Molnár István, Orbán Ferenc és Szabó Mihály bizottsági tagok 

 Kelemen Gabriella jegyzőkönyvvezető 

 

Meghívottként jelen volt: a mellékelt jelenléti íven szereplők 

 

Székely Antal elnök köszöntötte a megjelenteket és a bizottság ülését 14 óra 3 perckor megnyitotta.  

Megállapította, hogy a bizottság határozatképes, mert a 7 fő bizottsági tagból 7 fő jelen volt.  

Javasolta, hogy a meghívóban szereplő napirendi ponton kívül tárgyalják az OVSEE Csapatbajnoki 

Döntőjének 2018.12.08-ai költségvetési tervét is, mégpedig 1. napirendi pontként. Ezt követően a 

képviselő-testület napirendi pontjait tekintsék át, azok közül is a bizottságot közvetlenül érintő 

napirendeket:  

Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2019. évi munkaterve 

Oroszlány Város Önkormányzatának 2019. évi ünnepi programterve és az Oroszlányi Közösségi Színtér 

és Könyvtár 2019. évi munkaterve 

Oroszlány város zenei koncepciója  

Oroszlányi Szabadidő Egyesület Ökölvívó Szakosztálya által használt ökölvívó terem bővítéséhez 

kapcsolódó önkormányzati döntés 

Javasolta továbbá zárt ülés tartását ösztöndíjkérelmek tárgyában. 

 

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte, szavazzanak a napirendi pontok 

elfogadásáról. 

 

A bizottság a napirendi pontokat és azok tárgyalási sorrendjét nyílt szavazással, 7 fő bizottsági tag 

részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

72/2018. (XII.5.) MOSB határozata 

a napirendről 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 2018. 

december 5-ei, munkaterv szerinti ülésén az alábbi napirendi pontokat tárgyalja: 

 

Nyílt ülés: 

1. Az OVSEE Csapatbajnoki Döntőjének 2018.12.08-ai költségvetési terve 

2. A Képviselő-testület 2018. december 11-ei, munkaterv szerinti ülése előterjesztéseinek megvitatása 

3. Kérdés, interpelláció 
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Zárt ülés: 

4. Középiskolai ösztöndíjkérelmek elbírálása 

 

Felelős: Székely Antal elnök  

 

 

1. NAPIRENDI PONT:  Az OVSEE Csapatbajnoki Döntőjének 2018.12.08-ai költségvetési terve 

 

Likerecz Attila OVSEE elnök tájékoztatásul elmondta, év elején megnyerték a Csapatbajnoki Döntő 

megrendezését. Az egyesület előző elnöke úgy tájékoztatta, hogy a város ezt a rendezvényt támogatja. 

Amióta versenyeket rendeznek, szerveznek, azóta mindig próbálnak egy kicsit kiemelkedőbb, 

színvonalasabb versenyeket rendezni. A szövetség támogatása nem fedte le ezt a keretet, ezért kérték az 

önkormányzat segítségét.  

 

Székely Antal elnök elmondta, az éves támogatás keretében a Társadalmi és Sportcélú Pályázatokat 

Bíráló Bizottság meg is ítélte a súlyemelő egyesületnek ezt a támogatást. Külön soron szerepel az 

önkormányzat idei évi költségvetésében. Ezért nem érti, mi a probléma. 

 

Szabó Mihály bizottsági tag megerősítette, hogy ez a csapatbajnoki döntő – ugyanúgy, mint a streetball 

– kiemelt rendezvényként szerepel a költségvetésben 1 M Ft-os támogatással.  

 

Papp Péter PB elnök kérdésére – A megítélt 1 M Ft elég a rendezvény megrendezéséhez? – Likerecz 

Attila OVSEE elnök elmondta, hogy igen. A szövetség is támogatja a rendezvényt.  

 

Székely Antal elnök elmondta, a költségvetésben van erről egy külön sor. Ez azt jelenti, hogy elfogadta 

a képviselő-testület is. Ezért a bizottságok elé már felesleges hozni. Tehát ez egy kész tény, meg van rá a 

pénz. A támogatási szerződést kell megkötni.  

 

14 óra 10 perckor Likerecz Attila és Bagócs János, az OVSEE képviselői távoztak a bizottság üléséről. 

 

 

2. NAPIRENDI PONT:  A Képviselő-testület 2018. december 5-ei, munkaterv szerinti ülése 

előterjesztéseinek megvitatása 

 

Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról 

 

Kérdés, hozzászólás nem volt. 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2019. évi munkaterve 

 

Kérdés, hozzászólás nem volt. 

 

14 óra 2 perckor Papp Péter PB elnök távozott a bizottság üléséről. 

 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának 2019. évi ünnepi programterve és az Oroszlányi Közösségi Színtér 

és Könyvtár 2019. évi munkaterve 

 

Körtvélyfáy Zoltán intézményvezető-helyettes elmondta, igazgató asszony összeállította a jövő évi 

programot a hozzá beérkezett dokumentumok alapján. Ennek részét képezte az OKSZIK ünnepi 

programterve. Ehhez képest kellett egy módosítást tenni, a többi programot, amit tudnak, hogy évről-évre 

megszervez más intézmény, vagy civil egyesület, azt is bele kellett tenniük. Így született meg a később 

megküldött dokumentum, amiben vastaggal jelölték azokat az ünnepeket, amelyeket a gyakorlat szerint 

évek óta az OKSZIK szervez. Ami nincs vastaggal jelölve, azt más egyesület, civil szervezet, intézmény 

szervezi meg évek óta.  
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A programtervben szerepel a 3 nagy nemzeti ünnep (március 15., augusztus 20. és október 23.). 

Felsorolta továbbá a vastaggal kiemelt rendezvényeket. Jó néhány rendezvény közös szervezésben 

valósul meg valamelyik civil szervezettel. Hozzátette, van továbbá jónéhány olyan emléknap, ami az 

érdeklődés hiányától szenved. Van számos program, amibe túl sok energiát és szervezést kell beletenni, 

és nincs benne a köztudatban, az embereket nem érdekli. Példaként a Kommunizmus Áldozatainak 

Emléknapját, a Holokauszt Emléknapot, az Európa Napot említette. Ezekre nehéz közönséget szerezni. 

Elmondta továbbá, a normál betűvel szedett ünnepekből, napokból jónéhány szerepel a tervezetben, de a 

tervezet egyáltalán nem végleges és teljes. Ha az a cél, hogy készítsenek egy nagy városi rendezvény 

naptárat, ahol megvan mindenkinek a felelőse, annak van értelme, de akkor nagyon sok szereplőt be kell 

vonni (Pl. Oroszlány Barátainak Köre, Rákóczi Szövetség, stb.). Az érintett felektől be kellene kérni a 

dokumentumokat és összefésülni az információkat, hogy aztán ne legyen ütközés. 

 

Székely Antal elnök véleménye szerint az önkormányzatnál nem lenne szabad figyelembe venni 

hivatalosan, manifeszt módon csak a hivatalos állami és önkormányzati ünnepeket. Példaként említette, 

hogy a várossá nyilvánítás napja sincs benne a tervezetben, pedig azt minden más település megünnepli 

valahogyan. Elkezdődött ennek a programtervnek a kibővítése. Oda jutottak, hogy ez a terv sem teljes, 

sok minden kimaradt.  

Azzal kapcsolatban, hogy jónéhány megemlékezésnek nincs közönsége, elmondta, ez a legtöbb helyen a 

világon így van, hogy csak a hivatalos emberek vannak jelen. Erre emiatt nem is érdemes nagy összeget 

rákölteni. Megtartani viszont meg kell, mert ezzel kinyilvánítja a város, hogy ezt az emléknapot nem 

felejtette el. A testületnek nem célszerű mindegyik emléknapot a programtervébe felvenni. Kétfelé 

kellene bontani, vannak a hivatalos állami ünnepek, az összes többi rendezvényt pedig támogatja a 

képviselő-testület. Ebben igazán jó döntést nem lehet hozni.  

 

Szabó Mihály bizottsági tag elmondta, az való igaz, hogy OKSZIK-nak az a dolga, hogy próbálja 

ezeket minél szélesebb közönség elé tárni. Lehet, hogy más módon kellene közelíteni ezekhez az 

emléknapokhoz, mivel az eddig beváltak nem keltettek megfelelő érdeklődést.  

Véleménye szerint félrevezető a cím, hogy ünnepi programterv, mert szerepel benne a Streetball, az 

Oroszlány Rallye. Az jó dolog, ha össze van szedve a városnak egy programterve, akkor viszont egy 

halom dolog hiányzik belőle. Az ünnepekkel kapcsolatban azt tartaná a legjobbnak, ha a civil szervezetek 

az önkormányzattól kapott támogatásból önállóan rendeznék meg ezeket és nem a művelődési ház égisze 

alatt. A pályázati pénzeknél elég komoly problémát okoz, hogy a civil szervezetek koordinálása az 

OKSZIK-nál van. A civil szervezet működjön önállóan és rendezzen akár ilyen rendezvényt. 

 

Székely Antal elnök megjegyezte, a különféle kisebb létszámú egyesületek, civil szervezetek nem 

ragaszkodtak semmiféle ernyőhöz, viszont magánszemélynek támogatást nem lehet adni. Nekik pedig 

nincs annyi anyagi erejük, hogy olyan adminisztrációs rendszert működtessenek, amin a támogatás 

keresztül folyhat. 

 

Szabó Mihály bizottsági tag véleménye szerint erre lenne megoldás az, hogy a civil szervezetek 

összeállnak városilag, lehet több klub egy szervezeten belül. Példaként az OSZE sportszervezetet 

említette. Viszont annyit termeljenek ki maguknak legalább tagdíjakból, hogy egy rendezvényt meg 

tudjanak rendezni. Nyilván az OKSZIK-ról levesznek egy csomó terhet. Erre kellene törekedniük.  

 

Körtvélyfáy Zoltán intézményvezető-helyettes elmondta, van egy éves programtervük, azon belül 

vannak jeles napok. Ez 22 rendezvény, melyeket vastaggal kiemeltek. A többi csak be lett téve. Ha 

kiadják feladatként, meg tudják csinálni, de teljesen abszurd lenne, ha mindent az OKSZIK csinálna. A 

civil szervezeteket nem lehet egy kalap alá tenni.  

 

Károlyiné dr. Plóza Melinda jogi referens elmondta, az előterjesztés, ami a képviselő-testület elé 

megy, az Oroszlány városának az ünnepi programterve, továbbá az önkormányzat intézményének, az 

OKSZIK-nak a programtervéről kell dönteni.  
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Januárban szükség lesz a civil szervezetek támogatásáról szóló rendelet gyökeres módosítására. Szigorú 

közpénzelszámolási szabályok lettek hatályosak, amelyeket bele kell majd dolgozni ebbe a civil 

támogatásos rendeletbe, illetve lehet, hogy még egy külön rendeletet is kell alkotni. Akkor kellene 

dönteni arról is, mi legyen a kis civil szervezetekkel és jobban el kellene osztani a városi programokat, 

hogy ne legyen egy napon több rendezvény. 

 

Dr. Mátics István bizottsági tag felvetette, hogy a napirendi pontnak a címét kellene megváltoztatni, 

ugyanis az „ünnepi” szó zavaró. Vannak ünnepek, vannak emléknapok és csak napok.  

 

Székely Antal elnök egyetértett azzal, hogy meg kell változatni az előterjesztés címét. 

 

Szabó Mihály bizottsági tag javasolta, a címben az szerepeljen, hogy „Oroszlány Város 

Önkormányzatának ünnepi programterve és kiemelt rendezvényei…”. 

 

Ezzel a jelenlévő bizottsági tagok egyetértettek. 

 

Molnár István bizottsági tag elmondta, intézményvezető-helyettes úr említette, hogy vannak olyan 

emléknapok, rendezvények, melyek nem olyan széles körben látogatottak. Javasolta, hogy vonják be az 

iskolákat. Délelőtti időpontra szervezve ezeket az emléknapokat és múzeumpedagógiai jelleggel 

megmutatni a diákoknak, miről is szól az a nap. 

 

Körtvélyfáy Zoltán intézményvezető-helyettes elmondta, vannak sikereik, de pl. nehéz 5 év átlagában 

elérni a folyamatos látogatottságot. 

 

Molnár István bizottsági tag javasolta, az intézményvezetőkkel egyeztessenek az OKSZIK 

munkatársai. Jelezte, az iskolákban szeptemberben fogadják el a tanév rendjét. 

 

Szabó Mihály bizottsági tag felvetette, a részletesebb programtervben szerepelnek olyan tételek, 

melyek kifejezetten drágák. Kérdése az volt, hogy ezek már lekötöttek, vagy voltak előzetes tárgyalások?  

 

Körtvélyfáy Zoltán intézményvezető-helyettes elmondta, nincs lekötve, mert nem is köthetik le. 

Elkészítenek egy programtervet, melyet benyújtanak. A részletes terveket is elkészítik, de senkivel nem 

köthetnek szerződést. Addig juthatnak el, hogy megkérdezik, hogy szabad-e abban az időpontban, illetve 

kérhetnek árajánlatot. Ennek kapcsán be kell adni egy költségvetést is, arról dönt a képviselő-testület és a 

döntés alapján állítják össze a végleges programtervet, és akkor tárgyalnak az előadókkal. 

 

Farnadi Lászlóné bizottsági tag elmondta, sok OKSZIK által szervezett rendezvényen vesz részt. 

Megdicsérte a munkájukat. A rendezvények magas színvonalúak, kiválóak és sokan vesznek részt ezeken 

a programokon. 

 

Miután további kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Székely Antal elnök kérte, 

szavazzanak az előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 7 fő bizottsági tag részvételével, 7 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

  



5 

 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

73/2018. (XII.5.) MOSB határozata 

az „Oroszlány Város Önkormányzatának 2019. évi ünnepi programterve és az Oroszlányi 

Közösségi Színtér és Könyvtár 2019. évi munkaterve” című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „Oroszlány Város Önkormányzatának 2019. évi ünnepi 

programterve és az Oroszlányi Közösségi Színtér és Könyvtár 2019. évi munkaterve” című előterjesztést.  

 

Felelős: Székely Antal elnök  

 

 

Oroszlány város zenei koncepciója  

 

Román Géza karmester elmondta, az országban sajnos mind a politikai, mind a kulturális 

rendezvényekre is igaz az érdektelenség. Az általuk végzett munka országos akció és próbáltak egy olyan 

lehetőséget felvázolni, amivel igazából Oroszlányban nyitott kapukat döngettek. A tapasztalatokból lehet 

építkezni. A zenei kultúrának sajnos nem nagyon van hallgatósága. És ez a koncepció legfontosabb 

része, hogy egy olyan nemzedéket kell újra felnevelni, amit Kodály Zoltán is álmodott, hogy a zene értő 

fülekre találjon, és befogadóképes legyen a közönség. Ha nem lépnek nagyon gyorsan, akkor kulturálisan 

nagy baj lesz ebben az országban. A koncepció feladata lenne az összefogás, az ökomenikus 

gondolkodásmód kialakítása a zene műfajában. Javasolták a Zene Világnapját megrendezni, ahol 

mindenki megmutathatja magát, aki a zenével foglalkozik. Ehhez szükség van városi támogatásra is. 

 

Székely Antal elnök hozzátette, annak örülne a legjobban, hogyha nemcsak elfogadnák ezt a koncepciót, 

hanem a mindennapokra is hatással lenne a koncepció. Javasolta, hogy a költségvetés készítésekor a 

koncepció készítői adjanak arra javaslatot, hogy a koncepció mentén hogyan lehetne együttműködni az 

OKSZIK-kal, vagy más szervezetekkel. Példaként említette, hogy a Zene Világnapjára összegyűjthetnék 

az Oroszlányról indult, itt született művészeket. Vagy beleszólhatnának abba, hogy nagyobb 

rendezvényeken, ünnepeken milyen legyen a zenei aláfestés, a műsor.  

 

Szabó Mihály bizottsági tag elmondta, a koncepciót inkább egy beszámolónak érzi. Pont a koncepciót 

nem látja, hogy mi lesz. A város zenei helyzetét mutatja be, és talán az utolsó 20 sor mutat valamire 

előre, de gyakorlatilag ugyanazok fogalmazódtak meg, amik eddig is voltak. Tehát igazából nem 

tartalmaz konkrétumokat. Ez jó alap volt az együttgondolkodásra, együttműködésre. Tudomása szerint 

volt egy nyilvános eszmecsere. Javasolta, annak legyen rendszeresen folytatása, az vinné előre a 

koncepciót. 

 

Román Géza karmester elmondta, a koncepció kifejezés nehéz, mert le lehet írni konkrétumokat és 

aztán azokat jól el is lehet hagyni. Az együttműködés, az együttgondolkodás a fontos. Olyan 

hallgatóságot próbálnak kinevelni, akik értő füllel és befogadó készen elmennek egy hangversenyre. 

Például fontos az iskolákkal is együttműködni. Ha ez elindul, akkor lehet ebből igazán koncepció. 

 

Székely Antal elnök véleménye szerint ennek az anyagnak a legnagyobb erénye az, hogy összeszedte 

majdnem az összes olyan erőforrást, ami zeneileg ebben a városban megtalálható. Felvetette, ez az 

együttműködés talán azért nem valósul meg jobban, mert a koncepció összeállítóinak nem volt elég 

merész a fantáziája, nincsenek hozzászokva ahhoz, hogy ehhez pénzt lehet rendelni. Pedig ez másként 

nem fog működni. Véleménye szerint nem csak a sport tudja a város hírnevét növelni. 

 

Román Géza karmester hozzátette, a fúvószenekar életében is nagyon fontos az utánpótlás-nevelés. 

 

Székely Antal elnök megköszönte a koncepció készítése során végzett munkát és kérte, hogy ezt ne 

hagyják abba. 

 



6 

 

Miután további kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte, szavazzanak az előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 7 fő bizottsági tag részvételével, 7 igen szavazattal  

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

74/2018. (XII.5.) MOSB határozata 

az „Oroszlány város zenei koncepciója” című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „Oroszlány város zenei koncepciója” című 

előterjesztést.  

 

Felelős: Székely Antal elnök  

 

15 óra 13 perckor Román Géza karmester távozott a bizottság üléséről. 

 

Oroszlányi Szabadidő Egyesület Ökölvívó Szakosztálya által használt ökölvívó terem bővítéséhez 

kapcsolódó önkormányzati döntés 

 

Székely Antal elnök röviden ismertette az előterjesztést. 

 

3. NAPIRENDI PONT:  Kérdés, interpelláció 

 

Szabó Mihály bizottsági tag felvetette, az OKSZIK programtervében szerepel, hogy a retro discot 

tovább is folytatnák. Tudomása szerint anti drog disco is volt, a SzETA szervezésében. A városban 

általános probléma, hogy a fiatalok szórakozási lehetősége hétvégente minimális. Kérdése az volt, hogy 

lát-e az OKSZIK lehetőséget arra, hogy kiterjesszék ezeket a discokat, ha az önkormányzat helyiséget 

tudna találni? Tudja, hogy ez főleg vállalkozói feladat lenne, de hosszú évek óta nem jön össze, viszont a 

szórakozásra az igényeket folyamatosan hallja. Ez egy bevételi forrásként működhetne. 

 

Körtvélyfáy Zoltán intézményvezető-helyettes elmondta, kéthavonta egyszer meg lehet csinálni ezt a 

discot, de ez az OKSZIK-ban rendszeresen nem tud működni, mert az intézmény arra alkalmatlan a 

jelenlegi állapotban. Ez a szórakozási lehetőség valóban hiány a városban. 

 

Székely Antal elnök véleménye szerint a két sportcsarnokban van akkora tér, hogy meg lehessen 

rendezni a discot. 

 

15 óra 20 perckor Dr. Mátics István bizottsági tag távozott a bizottság üléséről, a jelenlévő bizottsági 

tagok száma: 6 fő. 

 

Oroszlányi Szabadidő Egyesület Ökölvívó Szakosztálya által használt ökölvívó terem bővítéséhez 

kapcsolódó önkormányzati döntés 

 

Orbán Ferenc bizottsági tag felvetette, felmerült annak idején, hogy az ökölvívók számára átalakítják a 

volt kisuszodát edzőteremmé. Ezt az ökölvívók elutasították azzal, hogy a gyerekek félnek olyan 

messzire kijárni. Ennek következményeként kerültek a mostani helyre, de ez már a 3. bővítés.  

 

Molnár István bizottsági tag elmondta, ez nem probléma, többen vannak, eredményeket is hoznak. 

 

Miután további kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Székely Antal elnök kérte, 

szavazzanak az előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 
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Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

75/2018. (XII.5.) MOSB határozata 

az „Oroszlányi Szabadidő Egyesület Ökölvívó Szakosztálya által használt ökölvívó terem 

bővítéséhez kapcsolódó önkormányzati döntés” című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „Oroszlányi Szabadidő Egyesület Ökölvívó 

Szakosztálya által használt ökölvívó terem bővítéséhez kapcsolódó önkormányzati döntés” című 

előterjesztést.  

 

Felelős: Székely Antal elnök  

 

Miután további kérdés, hozzászólás nem volt, Székely Antal elnök a bizottság nyílt ülését 15 óra 24 

perckor bezárta. 

 

 

 K.m.f. 

 

 

 

 Székely Antal  

 elnök   bizottság tagja 

 

 

 

  Kelemen Gabriella  

  jegyzőkönyvvezető 


